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Indkaldte:  
Mark Jensen, Sisse Dahlin, Ulla Christophersen, Ulrich Pade (orlov), Søren Gammelgaard Karlsson, Hans Hytteballe 
Andersen, Kristina Højerslev Sørensen, Inge Lis Hansen, Jette Melgaard, Lillian Filtenborg, Ruth Normann 
Højerslev, Lene Søgaard Jensen, Jytte Thuesen Jensen, sognepræst Mogens Funder Larsen, sognepræst Lars Ulrik 
Jensen, sognepræst Jacqueline Moustgaard Theisen(barselsorlov), Nora Uldall Charmati, Ole Christophersen 
(kirkeværge) og medarbejderrepræsentant Lise Marie Fuglsang 
 
Afbud: Lise Marie Fuglsang, Nora Uldall Charmati, Hans Hytteballe Andersen, 
 
Sangvælger: Søren 

 

Dagsorden Referat 

1. Godkendelse af dagsorden Dagsordenen blev godkendt. 

2. Menighedsrådsvalg 2024 

• Orientering om 
valgmateriale fra provstiet 
(udsendt i infobrev nr. 73) v. 
Mark 

• Forretningsudvalget beder 
alle MR-medlemmer 
overveje om de på MR- 
mødet kan komme med en 
melding om hvorvidt de 
genopstiller til det 
kommende 
menighedsrådsvalg. 

• Oplæg ved Lars Ulrik 
om profiler til det nye 
menighedsråd. 

 
Valginfo: 
Valgbestyrelsen: Søren, Hans og Sisse.  
Anne Lise fra administrationen. 
29.2.24: Provstivalgsvalgmøde på Lille 
Syd, Herfølge 
14.5.24: Valgorienteringsmøde 
Sognegården, kl. 19 
(18.6.24: Menighedsmøde kl. 19.30) 
17.9.24: Valgforsamling Sognegården  
kl. 19 

Mark: Der er udsendt valgmateriale fra Køge Provsti med et første 
optaktsmøde for hele kommunen i Herfølge Bjergby ved Lille Syds 
forsamlingshus den 29.2.24 (valgmateriale rundsendt). Der er plads til 200 
i telt og et godt sted at mødes for potentielle kandidater. Nogle 
nuværende menighedsrådsmedlemmer og præster skal sørge for dialog i 
grupper sidst på aftenen (Anita fra provstiet har kontaktet nogle fra vores 
menighedsråd). Desuden sørger provstiet for en valgavis som tillæg til 
Køge Ugeavis. Vores egne møder er medtaget her i dagsordenen og sendt 
til provstiet med oplysning om sted og tid for afholdelse (kommer med i 
det fælles annoncemateriale). 
 
Hvem der på nuværende tidspunkt kan meddele, at de genopstiller:  

Genopstiller Genopstiller ikke Uafklaret 

Mark Jensen 
Sisse Dahlin 
Ulla Christophersen  
Kristina Højerslev Sørensen 
Inge Lis Hansen 
Jette Melgaard 
Lillian Filtenborg 
Ruth Normann Højerslev 
Lene Søgaard Jensen 
Jytte Thuesen Jensen 

Søren G. Karlsson Ulrich Pade, 
Hans Hytteballe 
 

 
Lars Ulrik om profiler: Uddelte ark på mødet vedr. vigtige opgaver, der skal 
varetages. De var opdelt i en lang række emner under Funktioner, 
Vidensfelter og Udvalgsarbejde, som tegner de vigtigste områder. Listen 
kan bruges som en inspirationsliste til hvervning af nye medlemmer. 
Rekruttering af interesserede kan ske ved arrangementer, flyers, prikken 
på skuldrene, andet. 
Søren gjorde opmærksom på Distriktforeningens møde om valg den 19. 
februar. 

3. Indstilling fra 
Kirkerenoverings-
arbejdsgruppen. Se bilag 

Flyttes til punkt 7 lukket punkt. 

Menighedsrådsmøde den 23. januar 2024 
kl. 17.30 - 19 

Herfølge Sognegård, Store Sal 
Formand: MJ                                                               Blad nr. 70 



4. Forslag til vedtægtsændring 
for kirkegården v. Kirke- og 
kirkegårdsudvalget. Se bilag 

Forslag til vedtægtsændringen blev vedtaget. Fremsendes til 
provstiudvalget til godkendelse. 

5. Kort nyt 

a. Formanden/ 

kontaktpersonen 

 

b. Præsterne 

 
c. Menighedsplejen 
 
d. Medarbejderne 
 
e. Kassereren 
 
f. Aktivitetsudvalget  
- kirkesiden 
 
g. Kirke- og 
kirkegårdsudvalget 
- kirkeværgen 
 
h. Arbejdsgrupperne 

Ad a)  
- Formandsmøde i provstiet den 10.1.24 med deltagelse af Ulla og Mark.  
- Kirkehøjskole i provstiet på dagsordenen. Kirkehøjskolen ser dagens lys i 
efteråret 2024 og foråret 2025. Lars og Ole fra Herfølge er med i 
arbejdsgruppen bag kirkehøjskole.  
- El-lade standere: Der indsamles information om p-pladser ved de enkelte 
kirker. Kim og Ole er på opgaven med optælling af vores antal 
parkeringspladser, der er afgørende for antal el-standere, vi skal have. Det 
er aftalt, at der findes en fælles løsning på lade standere i provstiet og at 
provstiet betaler.  
- Der var oplæg om valget, som er refereret i et nyhedsbrev – spørg gerne 
ind, hvis spørgsmål. 
- Ulla deltog som repræsentant for Herfølge Kirke og vil sige noget om frie 
midler.  
- Vi har fået en flot orientering fra Kai, der er formand for Køge Kirke om 
arbejdet med et nyt kapel. 
- Vi indgår ny aftale med Egebjerg om rengøring, nu også præstegården. 
Aftalen indeholder ikke vinduespolering, her søges en anden aftale. 
- 9. april kl. 17 er der visions- og strategimøde med Biskop Ulla Thorbjørn 
Hansen for alle menighedsrådsmedlemmer i Boholte Kirke. Mødet er for 
menighedsrådsmedlemmer i Køge Provsti.  
- I Den gamle Præstegård kæmper vi med at få de sidste aftaler på plads. 
Dørene (de rigtige) til kontorerne til venstre for indgangen skulle komme i, 
i dag og i morgen. Det sidste malerarbejde skulle komme på plads. Sokkel 
til pengeskab i kælder og rengøring af præsternes og Lises depotlokale 
ligeså. Kim bestiller alarmsystem og vores nye kopimaskine er på vej. 
- Verandastuen som mødelokale kan anvendes af personalet hele dagen, 
til interne møder booker MR-medlemmer efter kl. 15. Der er tale om et 
”arbejdshus”, hvor vi også skal bruge vores andre lokaler og skabe mindst 
muligt forstyrrelse i Præstegården. Undtagelser kan selvfølgelig 
forekomme. 
- Ny årsplan for 2024 er udsendt med markerede ændringer. Tak til Ulla for 
hjælp også her. NB! MR-studietur flyttes til den 1. juni 2024. 
 
Ad b) 

- Lars redegjorde for gældende liturgi, som blev vedtaget på 
menighedsrådsmøde i november 2023. Eftersendes med referatet. 

- Konfirmandtræf i Roskilde den 8. februar. 
 
Ad c) 

- 50 tilmeldte til vel afholdt juleaften og 16 frivillige. Jytte melder sig 
som frivillig igen i år. Diskussion om planlægning evt. skal rykkes. 

- Maduddeling iværksat. Kr. 21.000,-  er afsat. De 17 første kuverter 
uddeles fredag den 26. januar til 5 familier. 

- Konfirmationstøjsuddeling i fuld gang. 15 kjoler og 5 herresæt 
uddelt indtil videre. 

- Idé fremlagt om at tilsidesætte midler til trængte 
konfirmandforældre fra Jytte. 

 
Ad d) 

- Hanne fortalte om Folkekirkens Nødhjælps indsamling 10. marts. 
 
Ad e) 

- Ulla orienterede om regnskabet og frie midler. 



Ad f) 
- Sidste nyt fra AU-udvalget, orientering fra Sisse om kommende 

arrangementer, som også fremgår af hjemmesiden. 
- Nedsat udvalg til MR-studietur med håb om bredere tilslutning. 

Mogens gjorde opmærksom på, at vedtagelse af datoer har skabt 
debat blandt medarbejdere om tidspunkt og form for afholdelse, 
der arbejdes videre på dette i AU for 2025. 
 

- Kirkesiden v. Søren: vær opmærksom på deadlines, som ikke er 
retlinede, men varierer fra måned til måned. Udsendt til 
aktivitetsudvalget. 

 
Ad g) 

- Orientering fra formanden for KKIU bl.a. vedr. grønne ordninger, 
grandækning, skiltning ved broerne, maskine trailer indkøbt, 
udskiftning af zinkkupler 

- Kirkeværgen kunne fortælle om afskalning af den nykalkede kirke 
på østsiden. Muligvis pga. vejrforholdene. Nationalmuseets 
kalkningstjeneste kommer og undersøger. 

- Urnenedsættelse på skovkirkegården er problematisk pga. høj 
vandstand. Der arbejdes på en løsning med nedlæggelse af rør. 

- Kirkeværgen ønsker ajourførte inventarlister inden syn i april. 
- Provstiet har givet tilladelse til det videre arbejde med 

skovrejsning. 
 
Ad h) 

-  
 

6. Eventuelt - Klub Q-deltager roser tilflytterarrangement. 
- Tak for jubilæumskurv fra Kim, tillykke med de 40 år. 

 

7. Lukket punkt: 
Indstilling fra Kirkerenoverings-
arbejdsgruppen. Se bilag 

 

 

Revideret årsplan version 4 vedhæftes til orientering. 


